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ORG.0002.10.2019 

Protokół 

z XII sesji Rady Gminy Buczkowice, 

która odbyła się dnia 27 listopada 2019 r. 

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na sesji: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 sołtysi wg załączonej listy obecności, 

 goście wg załączonej listy obecności, 

 Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

 Zastępca Wójta, Pan Jerzy Kanik, 

 Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

 Radca Prawny Urzędu Gminy, Pani Krystyna Dadok, 

 Pani Helena Byrdy-Przybyła, Radna Rady Powiatu Bielskiego, 

 protokolant – inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice, Ewa Matera. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XII sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wystąpienia gości. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą Buczkowice a miastem 

Bielsko-Biała (w sprawie zorganizowania, w ramach systemu oświaty, nauki religii 

Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego dla uczniów szkół publicznych prowadzonych 

przez gminę Buczkowice), 

2) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 

3) programu współpracy gminy Buczkowice z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020, 

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

5) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019,  

6) zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy gminą Buczkowice a miastem 

Bielsko-Biała (dotyczącego m.in. zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom), 

7) opłat za zajęcie pasa drogowego, 

8) założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe, 

9) rozpatrzenia skargi Państwa X na działanie Wójta Gminy Buczkowice. 

4. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 2018/2019. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Buczkowice. 

7. Zamknięcie XII sesji Rady Gminy Buczkowice. 
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Ad 1. Otwarcie XII sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy, Radny Jerzy Foltyniak, przywitał obecne na sesji osoby 

i otworzył XII sesję VIII kadencji Rady Gminy Buczkowice, stwierdzając prawomocność 

obrad – na sali posiedzeń obecnych było 11 radnych.  

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.09. 

Przewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą przetwarzania wizerunku i zakazu 

używania danych osobowych (zał. do protokołu). 

Ad 2. Wystąpienia gości. 

Nie zgłoszono. 

Ad 3. Rozpatrywanie projektów uchwał i podejmowanie uchwał (wykaz podjętych 

uchwał zał. do protokołu). 

Ad 3.1.  Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

gminą Buczkowice a miastem Bielsko-Biała (w sprawie zorganizowania, w ramach 

systemu oświaty, nauki religii Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego dla uczniów szkół 

publicznych prowadzonych przez gminę Buczkowice). 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

Radny Moczek przytoczył pozytywną opinię Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.2.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radny Moczek przytoczył pozytywną opinię Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.3.  Projekt uchwały w sprawie programu współpracy gminy Buczkowice 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radny Moczek przytoczył pozytywną opinię Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych. 
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Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Udział w obradach rozpoczęła Pani Helena Byrdy-Przybyła. 

Ad 3.4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wg autopoprawki (zał. do protokołu). 

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.5. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wg autopoprawki (zał. do protokołu). 

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

Radny Więcek zapytał z czego wynika zmniejszenie dochodów gminy. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmniejszamy też wydatki – dochody są z nimi powiązane 

(zadanie dotyczące OZE). 

Wójt Gminy dodał, że założenie dotyczące sprzedaży akcji było konieczne dla zbilansowania 

budżetu – udało się go zrealizować bez tego. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.6. Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

gminą Buczkowice a miastem Bielsko-Biała (dotyczącego m.in. zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom). 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały, wyjaśniając – w nawiązaniu do pytania z Komisji 

Oświaty (...) - że w ramach opłaty ryczałtowej w schronisku przyjmowane są wszystkie 

bezdomne zwierzęta domowe z terenu gminy. 

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.7. Projekt uchwały w sprawie opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały.  

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 
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Radny Więcek zapytał czy opłata jest też naliczana za zajmowanie parkingów publicznych. 

Wójt Gminy odpowiedział twierdząco. 

Radny Więcek zapytał kto to monitoruje i jakie są wpływy z tego tytułu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zajmuje się tym pan Marcin Jakubiec, przy czym opłaty te były 

naliczane od dawna – aktualnie ustawodawca nakazał gminom obniżenie stawek w przypadku 

zajmowania pasa na potrzeby infrastruktury komunikacyjnej – stąd konieczność podjęcia 

nowej uchwały. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że dochody z tego tytułu to ok. 350 tys. zł, przy czym 330 tys. 

gmina płaci sobie sama. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Ad 3.8. Projekt uchwały w sprawie założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały.  

Radny Jakubiec przytoczył pozytywną opinię Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

Radny Więcek zapytał czy „energetyka” i „gazownia” konsultują z gminą budowę nowych 

ciągów. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że sieć szkieletową tworzy gmina – rozbudowuje się ją na 

indywidualne wnioski mieszkańców. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 11 „za”. 

Wójt Gminy poinformował Radnego Więcka, że zgłaszane przez niego kiedyś wyłączenia 

prądu wynikały z pracy na sieci i były zgodne z umową zawartą pomiędzy „energetyką” 

a mieszkańcami. 

Ad 3.9. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa X na działanie Wójta 

Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował obecnych, że przed sesją skarżący dostarczyli 

kolejne pismo, w którym proszą o dołączenie zdjęcia podjazdu do dokumentacji swojej 

sprawy – oraz przekazał przedmiotowe pismo i zdjęcie radnym, celem zapoznania się. 

Radny Wrona, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, przedstawił 

sprawozdanie z przebiegu postępowania wyjaśniającego w przedmiocie skargi Państwa X na 

działanie Wójta Gminy Buczkowice. 

Radny Więcek powiedział, że przedstawione sprawozdanie wiernie oddaje przebieg prac, 

jednakże w trakcie posiedzenia pracownik Urzędu Gminy przekazał radnym, że wykonawca 

deklarował rezygnację ze spornej kwoty. Radny zapytał czy wiadomo coś na ten temat. 
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Wójt Gminy odpowiedział, że: 

 nie jest stroną tych ustaleń i nie chciałby ich omawiać, 

 gdyby skarżący przystał na asfaltowy podjazd lub pozostał przy przełożeniu istniejącej 

kostki, nie ponosiłby żadnych kosztów,  

 brukowane wjazdy przy ścieżce rowerowej wykonywane były w ramach zadania 

dotyczącego ścieżki – finansowanego w znacznym stopniu ze środków zewnętrznych - 

prace w rejonie skarżącego nie były ujęte w zadaniu i zostały sfinansowane ze 

środków własnych gminy – robiliśmy tam tylko wjazdy asfaltowe. 

Radny Więcek wyraził opinię, że warto - w przyszłości - ustalenia z mieszkańcami spisywać.  

Radna Górna powiedziała, że: 

 od początku była włączona w ustalenia dotyczące modernizacji tego odcinka, 

 mówimy tutaj o kwocie 500 zł, przy czym stara kostka była trochę zniszczona przez 

eksploatację drogi, 

 skarżącym chodzi głównie o to, że Rybarzowice są pokrzywdzone, ponieważ gdzie 

indziej wykonano wjazdy z kostki, a tutaj nie, 

 być może gdyby projekt był publicznie dyskutowany, mieszkańcy by przyszli 

i zgłosili zastrzeżenia na wcześniejszym etapie. 

Wójt Gminy zauważył, że w Buczkowicach w ogóle nie ma zjazdów ze ścieżki, więc trudno 

dopatrzeć się tutaj krzywdzenia mieszkańców Rybarzowic. 

Radna Górna powiedziała, że w przekazywanych jej skargach odnoszono Rybarzowice do 

Godziszki. 

Wójt Gminy powiedział, że w Godziszce fragmentaryczne wjazdy robiono przy budowie 

chodnika na ul. Myśliwskiej, a jeśli odniesie się je do wjazdów przy ul. Bielskiej 

w Rybarzowicach (głębokich, wykonywanych łącznie z przebudową murów oporowych) to 

Godziszka wypada skromnie. Następnie Pan Wójt poprosił radnych o zwracanie uwagi 

mieszkańcom na fakty, zamiast potwierdzania przekonania o pokrzywdzeniu. 

Radna Górna powiedziała, że nie potwierdzała kwestii pokrzywdzenia, jednak mieszkańców 

to „boli”. 

Wójt Gminy powiedział, że mieszkańcy Godziszki mówią z kolei, że wszystko robimy 

w Rybarzowicach. 

Radna Sternal dodała, że w Buczkowicach też pojawiają się takie głosy. 

Radny Foltyniak zauważył, że dyskutowanie o tym gdzie więcej a gdzie mniej jest tutaj 

pozamerytoryczne. 

Radna Górna powiedziała, że gdy zapytała skarżącego o co mu chodzi to powiedział, że 

o wspomniane pokrzywdzenie Rybarzowic. 

Wójt Gminy podkreślił, że gdyby skarżący zgodził się na asfalt, miałby wjazd taki jak 

wszyscy, bez żadnych kosztów z jego strony – i dodał, że gdyby on z kolei zgodził się na 

wykonanie skarżącemu wjazdu z nowej kostki, kolejni mieszkańcy w tym rejonie mogliby 

zażądać tego samego. 
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Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 11 radnych, w tym 10 „za”, 

1 wstrzymał się od głosu. 

Pani Helena Byrdy-Przybyła zapytała czy prawdą jest, że uzgodniono, że ul. Grunwaldzka 

zostanie poddana remontowi, a nie przebudowie. 

Wójt Gminy powiedział, że nie wypowiada się za Szczyrk, ale w Buczkowicach droga ta 

będzie remontowana (nowa nakładka i pobocze) – mamy tam dobre podłoże i w miarę nowy 

chodnik, przy budowie którego rozwiązaliśmy kwestię odwodnienia – jest deklaracja starosty, 

że poniesie główną część kosztów, gdy je obliczy przekaże jakie ma oczekiwania wobec 

gminy w tym zakresie – będziemy się wówczas zastanawiać z czego zrezygnować. 

Pani Byrdy-Przybyła wyraziła opinię, że udział gmin powinien tutaj być mniejszy (niestety 

nie udało się tej drogi wpisać do projektu – miałaby za mało punktów) oraz przedstawiła 

zagadnienia dotyczące szpitali podlegających pod starostwo.  

Radny Więcek poprosił Panią Byrdy o złożenie interpelacji w sprawie ułatwienie pacjentom 

przemieszczania się po terenie szpitala onkologicznego w Bielsku-Białej (bardzo dobrze, że 

jest on rozbudowywany, jednak aktualnie pacjentom mającym problem z poruszaniem się 

bardzo ciężko dostać się do lekarza – może warto rozważyć umożliwienie im korzystania 

z „meleksa” czy przeniesienie gabinetu lekarskiego na parter). 

Pani Byrdy-Przybyła zadeklarowała złożenie interpelacji, podkreślając jednocześnie, że 

bardzo trudno rozmawia się z miastem i może ona nie przynieść efektu. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. Przerwa trwała od godz. 16.30 

do godz. 16.43. 

Ad 4. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

2018/2019. 

Przewodniczący Rady powiedział, że przedmiotowa informacja została przedyskutowana 

podczas posiedzenia Komisji Oświaty (…) i nie wniesiono do niej uwag. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady rozpoczął realizację kolejnego punktu 

porządku. 

Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że pomiędzy sesjami wpłynęła do Wójta 

Gminy jedna interpelacja, złożona przez Radną Górną, podczas sesji interpelację złożył 

Radny Wrona. 

Radny Więcek zgłosił problemy z kursowaniem w soboty prywatnego przewoźnika na 

terenie gminy i zapytał czy mamy nad tym jakąś kontrolę.  

Wójt Gminy powiedział, że nie mamy kontroli, jednak wykonamy telefon. 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że gdy nie ma chętnych na kurs, przewoźnikom 

zdarza się go zawieszać. 
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Radna Magiera-Sadlik przekazała, że ul. Wesołą w Rybarzowicach przejechały ostatnio 

autobus i tir oraz zapytała czy nie można tam postawić znaku ograniczającego tonaż. 

Wójt Gminy powiedział, że niebawem zostanie otwarta obwodnica i tego typu problemy 

powinny się skończyć oraz zadeklarował rozważenie wprowadzenia ograniczenia tonażu na 

ul. Wesołej. 

Ad 6. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół był wyłożony i zapytał czy radni zgłaszają do 

niego uwagi. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy 

Buczkowice. 

W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła protokół – głosowało 11 radnych, w tym 

11 „za”. 

Ad 7. Zamknięcie XII sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jerzy Foltyniak zamknął XII sesję Rady Gminy 

Buczkowice. 

Sesja zakończyła się o godz. 16.51. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Foltyniak 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 

 



 

 

Informuję, że sesje Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej  

i na stronie internetowej gminy, co oznacza przetwarzanie wizerunku 

wszystkich osób biorących udział w sesjach Rady Gminy. 

 

Jednocześnie informuję o zakazie używania danych osobowych osób 

fizycznych w czasie sesji i posiedzeń komisji Rady Gminy,  

również ewentualne pisma nie mogą być odczytywane wraz z danymi 

osobowymi osób innych niż osoby publiczne. 

 

 



Wykaz uchwał podjętych na XII sesji Rady Gminy Buczkowice 

w dniu 27 listopada 2019 roku: 

 

 

1) uchwała Nr XII/100/19 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

gminą Buczkowice a miastem Bielsko-Biała, 

2) uchwała Nr XII/101/19 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2019, 

3) uchwała Nr XII/102/19 w sprawie programu współpracy gminy Buczkowice 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020, 

4) uchwała Nr XII/103/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice, 

5) uchwała Nr XII/104/19 w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice, 

6) uchwała Nr XII/105/19 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy 

gminą Buczkowice a miastem Bielsko-Biała (dotyczącego m.in. zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom), 

7) uchwała Nr XII/106/19 w sprawie opłat za zajęcie pasa drogowego, 

8) uchwała Nr XII/107/19 w sprawie założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe, 

9) uchwała Nr XII/108/19 w sprawie rozpatrzenia skargi Państwa X na działanie Wójta 

Gminy Buczkowice. 

 

 

 

 

Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice 

 

 

 

 

 

 

 



Sprawozdanie z przebiegu postępowania wyjaśniającego 

w przedmiocie skargi Państwa X na działanie Wójta Gminy Buczkowice 

 

Skarga Państwa X wpłynęła do Urzędu Gminy w dniu 22 października 2019 r. 

Skarżący uważają za krzywdzące, że "jako jedyni mieszkańcy w całym ciągu inwestycji modernizacja 

ścieżki rowerowej" mają sfinansować zjazd do swojej posesji i przekazują swoje wcześniejsze pisma do 

Wójta Gminy i Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Bielsku-Białej w przedmiotowej sprawie. 

Skarga została rozpatrzona przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 

13 listopada 2019 r. 

W trakcie posiedzenia ustalono, że: 

Odcinek drogi, przy którym mieści się posesja Skarżących nie był przewidziany do asfaltowania 

w ramach realizacji inwestycji „"Zagospodarowanie terenów przyległych do potoku Żylica wraz 

z budową ścieżki dydaktycznej w Gminie Buczkowice - etap I" z uwagi na fakt, że budowany ciąg dla 

pieszych nie przylega na tym odcinku do drogi. 

Mieszkańcy tego rejonu zgłosili się w trakcie realizacji inwestycji do Wójta Gminy, argumentując, że 

stan drogi na tym odcinku pogorszył się z uwagi na prowadzoną inwestycję i prosząc o położenie nowej 

nakładki również na nim. Wójt Gminy przyjął argumenty mieszkańców i wyraził zgodę na rozszerzenie 

zakresu inwestycji i położenie nowej nakładki asfaltowej na całej długości drogi wraz z wykonaniem 

zjazdów asfaltowych do posesji na tym odcinku. 

Wjazd Państwa X przed rozpoczęciem inwestycji wykonany był z czerwonej kostki brukowej. Pan X, 

uzgadniając kwestie swojego wjazdu z przedstawicielem gminy i wykonawcą, stwierdził, że nie chce 

wjazdu asfaltowego i woli pozostać przy kostce, jednak prosi o przełożenie wjazdu - z uwagi na 

zapadnięcia kostki - i dostosowanie go wysokościowo do nowej nakładki asfaltowej na drodze. 

Przedstawiciel gminy i wykonawca przystali na tę prośbę. Ustalono, że Państwo X nie będą z tego tytułu 

ponosić żadnych kosztów. 

Z informacji przekazanej później przez wykonawcę wynika, że: 

- gdy rozpoczęto prace przy posesji Państwa X, Pan X poprosił by nie układać jednak dotychczasowej 

czerwonej kostki, lecz położyć nową (szarą), 

- wykonawca przystał na tę prośbę - pod warunkiem, że Państwo X pokryją koszty nowej kostki, 

- Pan X zgodził się pokryć koszty kostki, 

- po ułożeniu przez wykonawcę podjazdu Pan X wycofał się ze swojej deklaracji dotyczącej pokrycia 

kosztów kostki. 

Gmina w żaden sposób nie brała udziału w ustaleniach dotyczących położenia nowej kostki. Pan X 

rozpoczął jednak korespondencję z gminą, w której wyrażał oczekiwanie pokrycia przez gminę kosztów 

nowej kostki. Wójt Gminy dwukrotnie odmówił, argumentując, że robocizna zgodnie z ustaleniami, 

została pokryta przez gminę, a ustalenia pomiędzy Panem X i wykonawcą nie dotyczą gminy.  

Na podstawie przeprowadzonych czynności wyjaśniających Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji uznała, że nie ma podstaw do stwierdzenia nieprawidłowości w działaniu Wójta 

Gminy w przedmiotowej sprawie.  

 

Załącznikiem do sprawozdania jest projekt uchwały Rady Gminy Buczkowice w sprawie 

rozpatrzenia skargi Państwa X na działanie Wójta Gminy Buczkowice. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Buczkowice 

Roman Wrona 
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Buczkowice, 30 października 2019 r. 
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Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/19 

 

 Zgodnie z art. 11 ust. 7 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe (t.j. Dz.U z 2019 r. 

poz.1148), Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Buczkowicach przedkłada informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych w gminie Buczkowice w roku szkolnym 2018/19 wg następującego 

układu:  

I. Struktura placówek oświatowych na terenie gminy Buczkowice. 

II. Stan zatrudnienia w placówkach oświatowych w 2018 r. – zasoby kadrowe.  

 III. Finansowanie gminnej oświaty – przedszkola i szkoły. 

 IV. Kontrole i ewaluacja - nadzór pedagogiczny w 2018 r. 

V. Wyniki egzaminu po szkole podstawowej ( klasa VIII - egzamin był przeprowadzony po raz 

pierwszy) i po III klasie gimnazjum (egzamin był przeprowadzany po raz ostatni). 

  

I. Struktura placówek oświatowych na terenie gminy Buczkowice. 

 

1. Gminne przedszkola: 

W gminie Buczkowice w roku szkolnym 2018/19 funkcjonowały:  

 

1) Publiczne Przedszkole „BAJKA” w Buczkowicach skupiające dzieci w wieku 3-6 lat, 

 

2) Publiczne Przedszkole w Rybarzowicach gdzie funkcjonują grupy przedszkolne dzieci 

młodszych 2,5–5-letnich. Oddziały przedszkolne dzieci 5 i 6-letnich są zorganizowane 

również w Szkole Podstawowej im. B. Chrobrego w Rybarzowicach, 

 

3) Publiczne Przedszkole w Godziszce, które skupia dzieci w wieku 2,5 - 6 lat i znajduje się 

w budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Godziszce, 

 

4) Punkt Przedszkolny w Kalnej skupiający dzieci w wieku od 3 do 6 lat, wchodzący w skład 

Szkoły Podstawowej w Kalnej, 

 

5) W Szkole Podstawowej w Buczkowicach działa oddział przedszkolny skupiający dzieci 6-

letnie. 

 

W roku szkolnym 2018/19 do gminnych przedszkoli uczęszczało 422 dzieci w 20 oddziałach 

w wieku 3-6 lat, co stanowi odpowiednio: 100% populacji dzieci 6-letnich, 100% populacji dzieci 

5-letnich i 79% populacji dzieci 3 i 4-letnich.  

 

3- latki  4-latki 5-latki 6-latki  7 lat i więcej Razem  

91 118 102 106 5 422 

 

Od 1 września 2016 r. obowiązkiem gminy jest zapewnienie opieki przedszkolnej dzieciom 4,5 i 6- 

letnim. Od 1 września 2017 r. obowiązek ten dotyczy także dzieci 3-letnich. 

 

Zmiana przepisów ustawy o systemie oświaty wprowadziła, począwszy od 1 września 2014 r., 

możliwość refundacji – rozliczeń między gminami - dotyczących dzieci z innych gmin 
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uczęszczających do przedszkoli na terenie gminy Buczkowice. W 2018 r. do przedszkoli 

samorządowych w gminie Buczkowice uczęszczało 16 dzieci z innych gmin. Natomiast w innych 

gminach do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych uczęszczało 42 dzieci z terenu gminy 

Buczkowice. 

W 2018 r. - z tytułu uczęszczania dzieci z gminy Buczkowice do przedszkoli samorządowych 

i niepublicznych na terenie innych gmin - gmina Buczkowice poniosła koszt w wysokości 

222.836,98 zł, natomiast z tytułu uczęszczania dzieci z innych gmin do przedszkoli na terenie 

gminy Buczkowice, gmina Buczkowice otrzymała środki finansowe w wysokości 61.255,83 zł. 

 

2. Szkoły w gminie Buczkowice. 

Od 1 września 2017 r., na mocy przepisów wprowadzających reformę oświaty, istniejące zespoły 

szkół przekształciły się z mocy prawa w szkoły podstawowe. Są to: 

1) Szkoła Podstawowa im. M. Kopernika w Buczkowicach, 

2) Szkoła Podstawowa im. B. Chrobrego w Rybarzowicach, 

3) Szkoła Podstawowa w Zespole Szkolno-Przedszkolnym im. J. Brzechwy w Godziszce,  

4) Szkoła Podstawowa im. J. Kukuczki w Kalnej. 

 

Ponadto w Szkole Podstawowej im. J. Kukuczki w Kalnej, począwszy od 1.09.2005 r., funkcjonuje 

Zespół Wczesnego Wspomagania Rozwoju Dziecka Niepełnosprawnego, który w roku szkolnym 

2018/19 liczył 13 dzieci z różnymi niepełnosprawnościami głównie sprzężonymi. Są to dzieci 

z terenu gminy Buczkowice, a także z sąsiednich gmin tj. Lipowej, Szczyrku oraz Wilkowic. 

 

Do gminnych szkół w roku szkolnym 2018/19 (stan wg Systemu Informacji Oświatowej na dzień 

30.09.2018 r.) uczęszczało: 

1) do szkół podstawowych: 979 uczniów w 53 oddziałach, 

2) do gimnazjów: 109 uczniów w 6 oddziałach, 

Razem: 1.088 uczniów w 59 oddziałach, w tym dzieci w Zespole Wczesnego Wspomagania 

Dziecka Niepełnosprawnego w Kalnej. 

 

Prognozy i prowadzone obserwacje demograficzne pozwalają stwierdzić, że gminne szkoły 

podstawowe zachowają w perspektywie 6-letniej obecny kształt i liczebność oddziałów. Na 

liczebność i nasycenie oddziałów szkolnych w gminie Buczkowice, ma również wpływ duża 

migracja i napływ ludności spoza terenu gminy Buczkowice. Trzeba zaznaczyć, że w przypadku 

Szkoły Podstawowej w Kalnej mamy do czynienia z położeniem placówki na pograniczu gmin 

ościennych (gmina Lipowa i gmina Łodygowice), co powoduje napływ nowych uczniów lub 

kontynuację nauki przez młodsze rodzeństwo spoza gminy Buczkowice. 

 

Przedszkola: 

1. Przeciętna liczba dzieci w oddziale: 21,10. 

2. Przeciętna liczba nauczycieli w oddziale przedszkolnym: 1,36. 

3. Liczba dzieci przypadających na jednego nauczyciela: 15,45. 

 

Szkoły:  

 1. Przeciętna liczba uczniów w oddziale: 18,44. 

 2. Przeciętna liczba nauczycieli w oddziale szkolnym: 2,14. 
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 3. Liczba uczniów przypadających na jednego nauczyciela: 8,60. 

 

II. Stan zatrudnienia w placówkach oświatowych w 2018 r. – zasoby kadrowe. 

 

W gminnych szkołach i przedszkolach są zatrudnione dwie grupy pracownicze tj. nauczyciele 

i pracownicy niepedagogiczni. 

 

Nauczyciele są zgrupowani na 4 stopniach awansu zawodowego jak niżej (stan na 30.09.2018 r. - 

System Informacji Oświatowej). 

 

nauczyciele szkół i przedszkoli – razem (wg etatów) 

 Gmina 

Buczkowice 

nauczyciele 

bez stopnia 

nauczyciele 

stażyści 

nauczyciele 

kontraktowi 

nauczyciele 

mianowani 

nauczyciele 

dyplomowani 

153,76 0,12 6,67 23,33 27,12 96,52 

 

nauczyciele subwencjonowani (wg etatów) 

Gmina 

Buczkowice 

nauczyciele 

bez stopnia 

nauczyciele 

stażyści 

nauczyciele 

kontraktowi 

nauczyciele 

mianowani 

nauczyciele 

dyplomowani 

126,45 0 5,21 16,26 17,16 87,82 

 

 W gminie Buczkowice liczba nauczycieli na wszystkich stopniach awansu zawodowego w 2018 r. 

wynosiła 153,76 etatu. Nauczyciele subwencjonowani to 126,45 etatów, natomiast nauczyciele 

przedszkoli to 27,31 etatów. 

 

Zwiększająca się liczba etatów nauczycielskich spowodowana jest nakładaniem nowych 

obowiązków i zadań wynikających z przepisów prawa oświatowego. Zwłaszcza dotyczy to zadań 

z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej dla uczniów oraz zajęć rewalidacji indywidualnej 

dla dzieci z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego. Ze względu na powyższe m.in. 

w ostatnich dwóch latach szkolnych wzrosła w sposób skokowy liczba nauczycieli 

wspomagających dla uczniów wymagających specjalnych metod pracy. W 2018 r. było 

zatrudnionych w gminie Buczkowice 6 nauczycieli wspomagających i mających pod opieką po 

1 uczniu w klasie – wymagającym specjalnych metod pracy.  

 

Liczba pracowników niepedagogicznych zatrudnionych w gminnych placówkach oświatowych 

przedstawia się następująco : 

a) Szkoła Podstawowa im. M. Kopernika w Buczkowicach: 21,98 etatów, 

b) Szkoła Podstawowa im. B. Chrobrego w Rybarzowicach: 14,06 etatów, 

c) Zespół Szkolno-Przedszkolny w Godziszce: 19,42 etatów, 

d) Szkoła Podstawowa im. Jerzego Kukuczki w Kalnej: 6,83 etatu, 

e) Publiczne Przedszkole ”BAJKA” w Buczkowicach: 11,17 etatu, 

f) Publiczne Przedszkole w Rybarzowicach: 7,17. 

 

Razem pracownicy niepedagogiczni: 80,63 (w etatach). 
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W gminie Buczkowice w roku szkolnym 2018/19 w jednostkach oświatowych było zatrudnionych 

153,76 nauczycieli, 80,63 etatów pracowników niepedagogicznych i 5,1 etatów pracownicy CUW. 

Razem: 239,49 etatów. 

 

III. Finansowanie gminnej oświaty – przedszkola i szkoły. 

 

Wydatki oświaty samorządowej możemy podzielić na dwa typy w zależności od źródła 

finansowania placówek.  

Prowadzenie i utrzymanie przedszkoli samorządowych należy do ustawowych zadań własnych 

gminy, z tym, że począwszy od 1.09.2013r. w związku ze zmianą przepisów ustawy o systemie 

oświaty, gminy otrzymały tzw. dotację przedszkolną, będącą rekompensatą za ustawowe 

ograniczenie opłat pobieranych przez gminę od rodziców do 1 złotego za każdą dodatkową godzinę 

ponad 5-godzinne bezpłatne minimum programowe. Z tego tytułu w roku 2018 gmina Buczkowice 

otrzymała kwotę 421.960 zł. 

 

W związku z powyższym obecnie gminne przedszkola finansowane są z dwóch źródeł: 

 z dotacji przedszkolnej, 

 ze środków własnych (budżet gminy).  

 

Również szkoły finansowane są z dwóch źródeł: 

 z subwencji oświatowej, 

 ze środków własnych (budżet gminy). 

 

Dodatkowo w 2018 r. obraz budżetu oświatowego uzupełniły dotacje rządowe na realizację zadań 

zleconych wynikających z ustawy o systemie oświaty i prawa oświatowego tj. dotacja 

podręcznikowa w kwocie 134.618,84 zł oraz środki na wypłatę pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym (stypendia) w kwocie 39.344,00 zł, w tym dotacja 32.179,35 zł, budżet gminy 

7.164,65 zł. 

 

Finansowanie przedszkoli.  

Koszt utrzymania dziecka przedszkolnego w gminie Buczkowice w roku 2018 przedstawia 

poniższa tabela: 

 

Lp. 

nazwa placówki 

przedszkolnej 

lub szkoły 

liczba dzieci w przedszkolach 

oddziałach przedszkolnych 

i w punkcie przedszkolnym 

w 2018 

budżet – wykonanie za 

2018* 

roczny koszt 

utrzymania dziecka 

w przedszkolu 

gminnym 

miesięczny 

koszt 

utrzymania 

dziecka 

w przedszkolu 

gminnym 

1. 

Publiczne Przedszkole 

„ Bajka” 

w Buczkowicach 

149,- 1.140.868,85 7.656,83 638,06 

2. 

Publiczne 

Przedszkole 

w Rybarzowicach 

69,- 778.705,17 11.285,58 940,46 

3. 

Oddział Przedszkolny 

w Szkole Podstawowej 

w Buczkowicach 

 

19,- 
1.465,59 77,15 6,42 
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* Łączna kwota wydatków została pomniejszona o kwotę dotacji przedszkolnej, wpływy z tytułu 

opłaty za pobyt dzieci w przedszkolu tj. opłatę przedszkolną i opłaty za żywienie oraz kwotę 

subwencji na dzieci 6- letnie (w odniesieniu do oddziału przedszkolnego przy SP Buczkowice- 

większość kosztów jest księgowana przy SP, oddział przedszkolny w Szkole w Buczkowicach 

dysponował również dużą subwencją na dzieci 6- letnie w kwocie 90.682,40). 

 

Koszty utrzymania są w oczywisty sposób mniejsze tam, gdzie przedszkole lub oddział 

przedszkolny mieści się w budynku szkoły, w której zdecydowana większość kosztów utrzymania 

budynku (media tj. energia, gaz, ścieki) jest przypisana do szkoły podstawowej i gimnazjum, 

uwzględniając proporcjonalną liczbę uczniów w poszczególnych placówkach. 

 

Średni roczny koszt utrzymania dziecka w publicznym przedszkolu w gminie Buczkowice wynosi 

4.350,25 zł, natomiast średni miesięczny koszt utrzymania dziecka w publicznym przedszkolu 

w gminie Buczkowice to 362,52 zł. 

 

Otrzymana dotacja przedszkolna w kwocie 421.960 zł w okresie od stycznia do grudnia 2018 r. 

zasiliła plany finansowe gminnych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i punktu przedszkolnego 

w zakresie wydatków bieżących wynagrodzeń i pochodnych. 

 

Dochody uzyskane z tytułu żywienia w przedszkolach to 346.365,90 zł, z tytułu czesnego 

91.334,50 zł - łącznie 437.700,40 zł. 

 

Wszystkie gminne placówki oświatowe organizują żywienie zbiorowe. 

W gminnych przedszkolach dzieci korzystają z jednego, dwóch lub trzech posiłków w zależności 

od potrzeb i czasu spędzanego w przedszkolu. Z obiadów przedszkolnych korzysta 100% dzieci 

Koszt żywienia w przedszkolu w całości pokrywają rodzice, wynosi on 120 zł miesięcznie. 

W gminnych przedszkolach korzysta z 3 posiłków około 90% dzieci. Natomiast w szkołach koszt 

obiadu to około 3,00 zł. W szkołach z obiadów korzysta 82% uczniów i liczba ta rokrocznie 

wzrasta.  

Z tytułu opłat za żywienie w szkołach za 2018 r. wpłynęło do budżetu gminy 448.739,40 zł. 

 

Ze względu na brak kuchni w SP w Kalnej, obiady dla SP w Kalnej są przygotowywane w SP 

Buczkowice.  

 

 

 

4. 

Oddziały Przedszkolne 

w Szkole Podstawowej 

w Rybarzowicach 

 

45,- 

 

77.953,54 1.732,30 144,35 

5. 

 

Publiczne Przedszkole 

w Zespole Szkolno- 

Przedszkolnym 

w Godziszce 

 

100 
403.305,81 4.033,05 336,08 

6. 

Punkt Przedszkolny 

w Szkole Podstawowej 

w Kalnej 

40 52.663,41 1.316,58 109,72 

7. Razem 422,- 2.454.962,37 4.350,25 362,52 
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Lp. nazwa placówki ilość wydawanych dziennie posiłków 
personel kuchenny 

i pomocniczy 

1. 

SP Buczkowice + oddział przedszkolny SP 

Buczkowice + SP Kalna + Punkt Przedszkolny 

w Kalnej 

430 (obiady dla uczniów SP Buczkowice + SP 

Kalna) + 21 posiłków przedszkolnych (SP 

Buczkowice) + 30 Punkt Przedszkolny Kalna 

6 

2. SP Rybarzowice + oddziały przedszkolne SP R-ce 235 (obiady) + 48 posiłków przedszkolnych 4 

3. SP Godziszka + PP Godziszka 330 (obiady) + 99 posiłków przedszkolnych 6 

4. PP „ Bajka” Buczkowice 149 (obiady) + 140 posiłków przedszkolnych 3 

5. PP Rybarzowice 70 (obiady) + 56 posiłków przedszkolnych 2 

 Razem 1.214 obiadów dziennie 21 

  

Finansowanie gminnych szkół  

 

Rozliczenie subwencji oświatowej w szkołach w 2018 r.: 

W 2015 r. po raz pierwszy z kwoty ogólnej subwencji oświatowej dla gmin wyodrębniono środki 

finansowe na realizację zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy 

dla dzieci i młodzieży (niepełnosprawnej). 

W gminie Buczkowice z subwencji oświatowej na 2018 r. w kwocie 10.640.534 zł wyodrębniono 

środki w wysokości 951.067,18 zł na realizację powyższych zadań (uczniowie niepełnosprawni), co 

stanowi ok. 9% subwencji oświatowej. Subwencja na uczniów niepełnosprawnych została 

przekazana na wynagrodzenia osobowe głównie nauczycieli specjalistów (fundusz płac), a także na 

dopłatę do mediów, zakup pomocy dydaktycznych oraz sprzętu do rehabilitacji dla uczniów 

niepełnosprawnych. 

Rozdział 80150 (szkoły – uczniowie niepełnosprawni): 618.864,15 zł. 

Rozdział 80149 (przedszkola – uczniowie niepełnosprawni): 332.203,03 zł. 

Razem: 951.067,18 zł. 

Kwota powyższa została podzielona na gminne placówki szkolne i przedszkolne w zależności od 

liczby uczniów niepełnosprawnych z orzeczeniami do kształcenia specjalnego - wykazanych w SIO 

(tabela jak niżej). 

Subwencję na uczniów niepełnosprawnych 2018 r. przedstawia poniższa tabela.  

 

Lp. 
Nazwa szkoły 

 

Liczba uczniów 

niepełnosprawnych 

wg różnych wag 

Wykonanie budżetu  na realizację zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy - 2018 

1. 
Szkoła Podstawowa 

w Buczkowicach 
4 125.421,71 

2. 
Szkoła Podstawowa 

w Rybarzowicach 
6 108.037,70 

3. 
Zespół-Szkolno- Przedszkolny 

w Godziszce 
4 122.093,59 

4. 
Szkoła Podstawowa 

w Kalnej 
14 530.029,22 

5. 
Publiczne Przedszkole 

„BAJKA” w Buczkowicach 
3 37.023,37 

- RAZEM 31 922.605, 59 

 

1. Subwencja oświatowa w 2018 r. wyniosła ostatecznie 10.640.534 zł. 

2. W 2018 r. gmina Buczkowice z tytułu funkcjonowania szkół i przedszkoli poniosła koszty 

w wysokości 6.088.823,61 zł. 

3. W 2018 r. gmina Buczkowice do subwencji oświatowej dopłaciła kwotę 2.210.491,15 zł. 
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Liczba uczniów w gminnych szkołach w 2018 r. wyniosła odpowiednio: 

 

Lp. nazwa placówki 
liczba uczniów 

w 2018 r. 

rozliczenie dopłaty UG 

na ucznia w szkole 

1. Szkoła Podstawowa w Buczkowicach  415  1.156,66 

2. Szkoła Podstawowa w Rybarzowicach  273  2.820,67 

3. Zespół Szkolno- Przedszkolny w Godziszce  289  436,52 

4. Szkoła Podstawowa w Kalnej  111  7.434,94 

 

W 2018 r. gmina Buczkowice dopłaciła do subwencji kwotę 2.210.491,15 w zestawieniu jak niżej.  

 

Lp. Nazwa placówki  
Kwota dopłaty do subwencji 

oświatowej 2018 r. 

1. 
Szkoła Podstawowa  

w Buczkowicach  
 480.015,16 

2.  
Szkoła Podstawowa w 

Rybarzowicach 
 779.043,45 

3. Szkoła Podstawowa w Godziszce   126.153,83 

4. Szkoła Podstawowa w Kalnej   825.278,71 

 Razem  2.210.491,15 

 

W 2018 r. wydatki na paragrafach płacowych przedstawiały się następująco: 

 

Lp. Nazwa placówki  
Wydatki na  

paragrafach płacowych  

 1. 
Szkoła Podstawowa w 

Buczkowicach 
3.398.670,60 

2. 
Szkoła Podstawowa w 

Rybarzowicach  
2.660.353,08 

3. 
Szkoła Podstawowa w 

Godziszce  
2.228.158,93 

4. Szkoła Podstawowa w Kalnej  1.837.902,53 

 Razem 10.125.085,14 
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Wydatki w 2018 r. na paragrafach rzeczowych w szkołach podstawowych przedstawiały się 

następująco:  

 

Lp. Nazwa placówki   Wydatki na paragrafach rzeczowych  

1. 
Szkoła Podstawowa  

w Buczkowicach  
 629.036,20 

2. 
Szkoła Podstawowa 

w Rybarzowicach  
 464.928,68 

3. 
Szkoła Podstawowa 

w Godziszce  
 399.479,45 

4. 
Szkoła Podstawowa  

w Kalnej  
 320.132,60 

 Razem  1.813.576,93 

 

Wydatki na gminną oświatę można podzielić również ze względu na rodzaj: na wydatki bieżące 

i inwestycyjne, które razem tworzą plan wydatków na oświatę. 

Wydatki bieżące obejmują wydatki płacowe (paragrafy: 401,404, 411, 412, 417), wydatki rzeczowe 

(m.in. paragraf 4300, 4210, 4240, 4260, 4280, 4270, 4410, 4350, 4370) i świadczenia na rzecz osób 

fizycznych (paragraf 3020). 

Jak pokazują powyższe wyliczenia subwencja oświatowa pokrywa jedynie część wydatków 

bieżących i rokrocznie środki własne gminy stanowią znaczną część budżetów szkół. 

W roku 2018 Gmina Buczkowice z budżetu gminnego dopłaciła do subwencji oświatowej kwotę 

2.210.491,15 

 

V. Kontrole – ewaluacja nadzór pedagogiczny w roku szkolnym 2018/19. 

 

W 2018 r. w gminnych placówkach oświatowych nie przeprowadzono żadnej kontroli ewaluacyjnej. 

 

 VI. Wyniki egzaminu po VIII klasie szkoły podstawowej i po III klasie gimnazjum w roku  

 szkolnym 2018/19. 

 

Wyniki egzaminu po VIII klasie szkoły podstawowej i po III klasie gimnazjum przedstawiono poniżej.  

 

 Przygotowała: Agnieszka Gasek - Kierownik CUW Buczkowice.   










